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“Az eskü kötelez!”
Cikluszáró interjú Mikepércs
Polgármesterével.
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Gyermeknapi móka és
kacagás
Beszámoló az eseményekről.
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Az időjárás miatt, már hetek óta érezhetjük, hogy itt a Nyár, pedig hivatalosan csak június 20-án érkezik hozzánk.
A gyerekek most szerzik az utolsó jegyeiket, hogy még jobb legyen az év végi eredmény, kezdődnek a szóbeli
érettségik, a szülők nézegetik a táborokat, szervezik a nyaralást. A Nyár hivatalos indulása előtt a felnőtteknek van
még egy fontos feladatuk. 5 év elteltével újra választás lesz Magyarországon, méghozzá települési
önkormányzatok polgármestereit, képviselőit, esetleg kisebbségi képviselőket, megyei listát, valamint európai
parlamenti képviselői listát választunk. Még felsorolni sem egyszerű hány döntést kell meghozni, amely alapvetően
meghatározza a települések, a megyék jövőjét, valamint az Európai Unióban betöltött szerepünket. Mégis arra
biztatunk mindenkit, hogy éljen a lehetőséggel és menjen el szavazni, mondjon véleményt az eltelt 5 esztendőről. 

Nem lehet eléggé hangsúlyozni, hogy Mikepércsen - a megnövekedett lakosságszám miatt - szükségessé vált a
szavazókörök átgondolása -, ezért nem biztos, hogy a megszokott szavazókörben adhatják le a voksaikat.
Segítségükre lesz az általános iskola előcsarnokában kihelyezett tájékoztató. 
Fontos megemlíteni, hogy már nem 6, hanem 8 képviselővel áll fel a következő Képviselő-testület, így maximum 8
képviselő-jelöltet lehet a szavazólapon megjelölni, kevesebbet igen, de többet nem. Amennyiben további
részleteket szeretnének megtudni a június 9-ei választás lebonyolításáról, a szabályokról, olvassák el a gondosan
elkészített tájékoztató anyagot, ahol a jelöltek listáját is megtalálhatják. 
Most is lesznek olyan fiatalok, akik ezen a napon vesznek részt először életükben választáson, kérjük, segítsék
őket az eligazodásban. Sokakban felmerülhet, hogy azért nincs értelme elmenni, mivel csak egy polgármester-
jelöltre lehet szavazni. A helyzet nem ilyen egyszerű. A polgármester mellett nagy szerepük van a képviselőknek,
hiszen a településvezető nélkülük csak nagyon korlátozott mértékben hozhat döntéseket. Azért is szükséges a
részvétel, hogy őket, a 8 tagú Képviselő-testületet megválasszák. 

Eltelt öt év, egy teljes ciklus. Interjú keretében kérdezzük a település vezetőjét az elért eredményekről, az
esetleges nehézségekről, a jövő kihívásairól. Képes beszámolót láthatnak a ciklus beruházásairól, összeadtuk,
mennyi forrás érkezett az elmúlt 5 évben a különböző pályázatokból. Továbbá arra kértük az intézmények
vezetőit, hogy értékeljék ők is a 2019 és 2024 közötti időszakot. Az így született - saját szempontjaik szerinti -
beszámolóikat is elolvashatják. 

Természetesen nem szólhat minden a választásokról, hiszen ez a lapszám nem egy különszám, hanem a soron
következő nyári lapszámunk, így mindazokat a rovatokat is megtalálhatják a Mikepércsi Tükörben, amelyeket már
megszoktak, amelyekre esetleg vártak, intézményi eseményeket, iskola és bicikliút átadót, a közösségi és kulturális
eseményekről szóló tudósításokat. 

A választás fontos esemény, legyünk ott minél többen! 

A nyárra pedig mindenkinek kellemes pihenést, feltöltődést kívánunk! 

A Mikepércsi Tükör szerkesztői

Köszöntő!



Minden időszaknak megvannak a nehézségei, a kihívásai, a megoldásra váró gondjai. Soha nem dőlhetünk azzal
hátra, hogy elvégeztük a feladatunkat. Ettől függetlenül, ha visszagondolok az elmúlt 5 évre, azt kell mondjam,
hogy teljesen más volt, mint a korábbiak, hiszen semmit nem lehetett a már megszokott eszközökkel, a korábbi
tapasztalatokra támaszkodva megoldani. Itt volt például a pandémia, ami miatt az egész életünk és az
Önkormányzat élete is felborult. Mindent újra ki kellett találnunk, például hogy oldjuk meg a közétkeztetést, az
egészségügyi ellátást, a gyors és hatékony kommunikációt, az energiaválság okozta egyéb nehézségeket. Egyre
kevesebb forrásból gazdálkodtunk, miközben a költségek a többszörösükre ugrottak. Leálltak a projektjeink, illetve
el sem tudtak indulni, mert a közbeszerzések sem hozták a várt eredményt. Még az is előfordult, hogy a nyertes
pályázó visszalépett, vagy senki nem jelentkezett egy kiírásra. Az elmúlt 5 év nem volt egyszerű, a ciklus 2/3-a
eddig nem ismert nehézségekkel zajlott le. 

Körbejárva a települést nem a nehézségeket látja az ember, hanem azt, hogy közösségi terekkel szépül-épül a
település központja, végre Debrecentől Nagyváradig lehet biciklizni, most adták át az egy szinttel bővített
általános iskolát, és a végéhez közeledik az óvoda bővítése. Ezek csak az elmúlt évek fejlesztései. Mégiscsak
sikerült befejezni, amit erre a ciklusra terveztek?

Végül sikerült majdnem minden beruházást elindítani, és be is fejezni. Az óvoda bővítésének teljes befejezése, a
belső terek kialakítása és berendezése még várat magára, de a szeptemberi nevelési év indulására minden elkészül.
Ha sétálunk a település központjában, vagy meglátogatjuk az intézményeinket, valóban azt tapasztalhatjuk, hogy
haladnak a dolgok. Nem váltak láthatóvá a nehézségek, a sok munka, ami ezek mögött van. Ezt csak a képviselők, a
munkatársaim, az intézmények vezetői érzik, akikkel évekig dolgoztunk egy-egy projekten, mire át lehetett adni a
nagyközönségnek. A bicikliút egy olyan példa, amit a munkatársainkkal hosszú évekig nem felejtünk majd el,
biztosan sokáig emlegetni fogunk. A közbeszerzések, amelyek különböző okokból nem voltak eredményesek, a
vasúti átjáró, ami a projekt részét képezte és miatta évekig tartott a kivitelező megtalálása, a műszaki és hatósági
huzavona, az alapanyagok árainak folyamatos emelkedése, mind emlékezetes marad. Megterhelő időszakot
jelentett, de ma már mi is tudunk felhőtlenül örülni, mert a lényeg, hogy megépült, használatba vehették az arra
élők, az Idősek Otthonában dolgozók. Persze nekünk is volt olyan projektünk, amelyik áldozatul esett a
kormányzati visszavonásoknak. Ilyen volt a bölcsőde megnyert és közbeszerzésen is végigment projektje, amelyet
visszavontak, nem tudtunk megmenteni. De nem adjuk fel, amint lesz rá EU-s forrás, és meg is kapja az ország a
pénzt az Uniótól, újra belevágunk.  

A nehézségeket hogyan fogadták az itt élők? Volt türelmetlenség a beruházások kapcsán? 

Igen, voltak türelmetlen hangadók, pedig folyamatos tájékoztatást nyújtottunk arról - a Mikepércsi Tükörben is -,
hol tart éppen a megvalósítás, de sokszor ez sem volt elég. Sajnos azt tapasztalom, hogy könnyebb kiírni egy
dörgedelmes posztot a közösségi médiában, mint utánajárni, esetleg elolvasni a kiadványainkban megjelenő
beszámolókat.

Voltak olyan problémák, amelyeket nem tudtak megoldani, pedig volna rá igény?

Igény mindig van, de egyrészt a forrásaink korlátozottak, és inkább egyre kevesebbek. Ezért is kénytelenek
vagyunk felállítani egy sorrendet, mert egyszerre mindenre nem jut, másrészt sokszor fordul elő, hogy irreális
kérések fogalmazódnak meg. És ezzel természetesen nem szeretnék senkit megbántani.
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Június 9-én a választással Mikepércs életében is lezárul egy időszak. Eltelt 5 év,
az önkormányzati ciklus a végéhez érkezett. Ha visszatekintünk, akár az egyéni
életünkre, nem mondhatjuk, hogy problémamentes esztendők voltak.
Hasonlóan lehet egy önkormányzat életében is. Erről és a jövő kihívásairól
kérdeztük Timár Zoltánt, Mikepércs Polgármesterét. 

Most lesz a hatodik megmérettetése, hiszen 2002 óta vezeti a települést. 
Ez az önkormányzati ciklus a könnyebb vagy a nehezebb ciklusok közé
tartozik?

“Az eskü kötelez!”

Cikluszáró interjú Mikepércs Polgármesterével



Tudna egy ilyen irreális igényt említeni?

Ilyen kérés például, ha egy nagyvárosi infrastruktúrához szokott, Mikepércsre költöző család, azért vásárol a
kertségben telket, mert olcsó, majd felépítve a házát és beköltözve, már másnap felháborodott levelet ír, vagy
Facebook posztot, hogy neki miért kell még mindig földúton közlekednie. De arra nem gondol, hogy azért adták
azt a telket olyan olcsón, mert egy kertségben található, még nem épült ki mellette az infrastruktúra és lehet, hogy
évekbe telik mire lesz rá forrás. A Szőlőskert, Bodóháza olyan területei a településeknek, ahol kiskertek, szőlők
voltak, és korábban nem életvitelszerűen éltek ott az emberek. Jellemzőek a keskeny utcák, az infrastruktúra
hiánya. Ezeket a területeket nagyon nehéz és költséges olyanná varázsolni, mint a lakóövezeteket, ezért is adják
olcsóbban a telkeket. Ettől függetlenül ott is zajlanak fejlesztések, de megértem, ha ez kevés az ott életvitel szerint
élőknek.
Vannak olyan igények is, amelyek nem infrastruktúrára vonatkoznak, hanem egyediek, egyéni szociális helyzetből
adódnak, ezeket a tőlünk telhető módon igyekszünk kielégíteni. A gyerekek és az idősek számára is vannak
támogatási, segítségnyújtási formáink, amelyeket tovább szeretnénk bővíteni.

A ciklus utolsó éve a debreceni Déli Ipari Parkban megvalósuló akkumulátoripari beruházásokról is szólt. Milyen
kihívások elé állítják az Önkormányzatot? 

Még nem lehet pontosan tudni, de biztosan befolyással lesz a mikepércsi és a debreceni közlekedésre, a
biztonságunkra, az egészségügyi ellátás, valamint az oktatás megszervezésére, a környezet állapotára, az
egészségünkre. Amennyiben a gyárak valóban működni kezdenek és nem söpri el őket például az elektromos
autók iránt megcsappant kereslet, jelentős kihívások elé fogják állítani az önkormányzatokat.

A júniusi önkormányzati választáson nem lesz ellenfele, csak az Ön neve szerepel majd a szavazólapon. Minek
tulajdonítja ezt? 

Talán azért nem indult ellenem senki, mert elégedettek a munkámmal, de ez pusztán egy remény, a valóság ennél
biztosan összetettebb. Megfordult a fejemben az is, hogy összefüggésben lehet azzal, hogy a debreceni Déli Ipari
Park közelsége miatt várhatóan nem csökken a megoldandó problémák száma, sőt ma még elképzelhetetlen
feladatai lesznek a polgármesternek és a testületnek, sőt a hivatalnak is, és ilyen körülmények között nem igazán
vágyik senki a pozíciómra, amit teljes mértékben meg tudok érteni. Ettől függetlenül arra kérek mindenkit, hogy
menjen el szavazni, hiszen nem csak az én személyemről fog döntés születni június 9-én. 

Mire számít a választásokat követő időszakban?

Remélem, hogy olyan képviselőket választanak a település polgárai, akikkel együtt tudunk dolgozni az előttünk álló
kihívásokon, akik mindent megtesznek a település megmaradásáért. Remélem, hogy közösen tudjuk hallatni a
hangunkat, ha szükséges, kellő határozottsággal tudjuk képviselni Mikepércs érdekeit ebben a változó
környezetben. De ehhez szükség van a településen élőkre is, az ő kiállásukra, ahogy ez az elmúlt években meg is
történt. Az összefogás, az együttműködés emlegetése elég elcsépeltnek hangzik, de tartalommal megtöltve,
valóságossá téve lesz esélyünk, hogy magunk alakítsuk a sorsunkat, még akkor is, ha kicsiknek érezzük magunkat
abban a világban, amelyben élünk. A jövő kihívásait nem “csak” egy akkumulátorgyár közelünkbe telepítése jelenti.
Ott lesznek az éghajlati változás következményei is, amelyek a mindennapok valóságában is megjelenhetnek,
illetve már meg is jelentek, ha a pár éve aszály miatt beszántott kukoricára gondolok. Minderre együttesen kell
megoldást találni, miután összefüggéseiben értelmeztük az okokat, a körülményeket. Lesz gond, probléma bőven,
nem vagyunk irigylésre méltó helyzetben. Ennek ellenére nem szabad feladni, hiszen ez a mi hazánk, a mi
településünk! Az eskü pedig kötelez!
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MIKEPÉRCSI TÜKÖR  4. oldalBERUHÁZÁSOK

A 2019-2024 közötti időszak beruházásaira fordított támogatások
összege: 1 518 083 993 Ft
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Szavazókörök Mikepércsen:
A választások előkészítése során a Helyi Választási
Iroda vezetője felülvizsgálta a szavazókörök területi
beosztását és a megnövekedett választópolgár számra
való tekintettel az eddigi négy szavazókör mellé kiala-
kított egy új szavazókört, így a település választó-
polgárai ezentúl öt szavazókörben adhatják le szavaza-
taikat. Valamennyi szavazókör a Mikepércsi Hunyadi
János Általános Iskolában található, Mikepércs,
Nagyváradi u. 1. szám alatt. Valamennyi szavazókör
akadálymentes.
A szavazás napján az iskola előterében tájékoztató
táblák lesznek kihelyezve, melyekről tájékozódhatnak a
választópolgárok, hogy a lakcímük alapján melyik szava-
zókörben adhatják le szavazataikat.  
Szavazni érvényes személyazonosító igazolvánnyal,
továbbá a személyi azonosító (régi nevén személyi
szám) vagy a lakcím – tipikusan a lakcímkártya útján
történő - igazolásával lehet.

Szavazólapok:
A szavazáson egyszerre többféle szavazólapot is kap-
nak a választópolgárok.
Az önkormányzati választáson polgármester és ön-
kormányzati képviselők választására, valamint a várme-
gyei önkormányzati képviselők megválasztására kerül
sor, mindegyikre külön-külön szavazólap szolgál.
A Mikepércsi Helyi Választási Bizottság egy fő polgár-
mesterjelöltet és tizenegy fő helyi önkormányzati kép-
viselőjelöltet vett jogerősen nyilvántartásba, majd ki-
sorsolta a jelöltek szavazólapon szereplő sorrendjét.

A polgármester választás szavazólapján érvényesen
egy (1) jelöltre lehet szavazni.

A helyi önkormányzati képviselők (egyéni listás)
szavazólapján érvényesen legfeljebb nyolc (8) je-
löltre lehet szavazni. Ha ettől kevesebb szavazatot
tartalmaz a szavazólap, akkor az még érvényes, de
ha nyolcnál többet, az a szavazólap érvény-
telenségét eredményezi.
A vármegyei önkormányzati képviselők válasz-
tásának szavazólapján pártlisták szerepelnek, me-
lyek közül egyre (1) lehet érvényesen szavazni. 
Az Európai Parlamenti választás szavazólapján is
pártlisták szerepelnek, melyek közül szintén egyre
(1) lehet érvényesen szavazni.

Az a választópolgár, aki kérte felvételét valamely nem-
zetiség névjegyzékébe, és a Nemzeti Választási Bi-
zottság az adott településen az adott nemzetiség
vonatkozásában kitűzte a választást, szavazhat a tele-
pülési nemzetiségi önkormányzat képviselő-testü-
letének tagjaira is.
Az Országos Választási Bizottság Mikepércsen a roma
nemzetiség vonatkozásában tűzte ki a települési
nemzetiségi önkormányzati választást. A meg-
választható képviselők száma öt (5) fő.
A Mikepércsi Helyi Választási Bizottság tíz (10) roma
nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltet vett
nyilvántartásba, majd kisorsolta a jelöltek szavazólapon
szereplő sorrendjét. A települési roma nemzetiségi
önkormányzati képviselők szavazólapján érvényesen
legfeljebb öt jelöltre lehet szavazni. Ha ettől kevesebb
szavazatot tartalmaz a szavazólap, akkor az még ér-
vényes, de ha ötnél többet, az a szavazólap érvény-
telenségét eredményezi.

Magyarország Köztársasági Elnöke a 30/2024. (III.12.) KE határozatával az Európai Parlament tagjainak 2024. évi
választását, valamint a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek 2024. évi általános választását 2024.
június 9-ére tűzte ki. Ezzel egyidejűleg kerül sor a nemzetiségi önkormányzati képviselők 2024. évi általános
választására is. 

Választási információk

A jelöltek sorsolt, szavazólapon szereplő sorrendje:

Polgármesterjelölt: 
Timár Zoltán FIDESZ-KDNP

Helyi önkormányzati képviselőjelöltek a szavazólapon szereplő sorrendben:

Gombos Imre Zsolt. független1.

Dr. Kun József független2.

Dr. Csapóczi Norbert Fidesz-KDNP3.

Dr. Molnár Gábor független4.

Karácsony Antal Fidesz-KDNP5.

Kovács Andrea független6.

7. Tollas Brigitta független

8. Mike Sándor független

9. Soóky-Szili Krisztina független

10. Kiss Sándorné Fidesz-KDNP

11. Rácz Gabriella Fidesz-KDNP
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Roma nemzetiségi önkormányzati képviselőjelöltek a szavazólapon szereplő sorrendben: 

Balogh Tibor Ferenc Roma Polgárjogi Mozgalom B.-A.-Z. Megyei Szervezete1.

Gyöngyösi Endre (1965) független2.

Rostás Lajosné Cigány Közösségek Szövetsége3.

Baloghné Ábri Anna Cigány Közösségek Szövetsége4.

Balogh Mihály Cigány Közösségek Szövetsége5.

Rostás Lajos Cigány Közösségek Szövetsége6.

Gyöngyösi Endre (1988) Roma Polgárjogi Mozgalom B.-A.-Z. Megyei Szervezete7.

Gyöngyösi Endréné Roma Polgárjogi Mozgalom B.-A.-Z. Megyei Szervezete8.

Gyöngyösi Brigitta Roma Polgárjogi Mozgalom B.-A.-Z. Megyei Szervezete9.

Rózsás Nikolett Roma Polgárjogi Mozgalom B.-A.-Z. Megyei Szervezete10.

A nemzetiségi választópolgárok külön-külön szavazólapon a területi (vármegyei) és az országos nemzetiségi
önkormányzati képviselők listáira is szavazhatnak.

Szavazóköri névjegyzéket érintő kérelmek:

A Nemzeti Választási Iroda a szavazás napjáról és
helyéről értesítő megküldésével már tájékoztatta a vá-
lasztópolgárt. 

Átjelentkezés:

A lakóhellyel és tartózkodási hellyel is rendelkező
választópolgár az önkormányzati választásokon eldönt-
heti, hogy a lakóhelye vagy a bejelentett tartózkodási
helye szerinti önkormányzat megválasztásában kíván
részt venni. Aki a tartózkodási helye szerinti polgár-
mesterre, képviselőkre akar szavazni, az átjelentkezhet
a lakóhelyéről a tartózkodási helyére, feltéve, hogy a
tartózkodási helyét legkésőbb 2024. február 11-ig
létesítette és az az elbíráláskor is és legalább 2024.
június 9-ig érvényes.  

Átjelentkezéssel az a választópolgár is szavazhat, aki a
szavazás napján a magyarországi lakcíme szerinti szava-
zókörtől eltérő helyen tartózkodik, illetve tartózkodási
hellyel nem is rendelkezik. Ilyen esetben azonban az
átjelentkezés csak az Európai Parlamenti választásra
terjed ki, a választópolgár a kérelmében megjelölt
település kijelölt szavazókörébe kerül felvételre. Az ön-
kormányzati választáson a lakóhelye szerint szavazókör
névjegyzékében fog továbbra is szerepelni. 

Az átjelentkezési kérelmet május 31-én 16 óráig le-
hetett benyújtani.  

Vida Gáborné aljegyző

Külképviseleti névjegyzékbe jelentkezés:
Ha a választópolgár más országban, külképviseleten
kíván szavazni, akkor a kérelme csak az Európai Par-
lamenti választásra terjed ki. Az önkormányzati (és
regisztráció esetén a nemzetiségi) választáson a vá-
lasztópolgár továbbra is a lakóhelye szerinti szava-
zókör névjegyzékében marad.
A külképviseleti névjegyzékbe vétel iránti kérelmet
május 31-én 16 óráig lehetett benyújtani.

Mozgóurna igénylése:
 Az a választópolgár, aki a szavazóköri névjegyzékben
szerepel, de egészségi állapota vagy fogyatékossága
miatt nem tud elmenni a szavazóhelyiségbe, mozgó-
urnát igényelhet.
A kérelem benyújtható
a Nemzeti Választási Irodához:

elektronikus azonosítás nélkül elektronikus úton
június 5-én 16 óráig,
elektronikus azonosítással elektronikus úton: június
7-én 10 óráig,

a Mikepércsi Helyi Választási Irodához
levélben: június 5-én 16 óráig,
személyesen vagy kézbesítési meghatalmazott
útján: június 7-én 10 óráig,
elektronikus azonosítással elektronikus úton, június
7-én 10 órától június 9-én 12 óráig,
illetve írásban a szavazás napján 12 óráig az ille-
tékes szavazatszámláló bizottsághoz meghatalma-
zott útján vagy meghatalmazással nem rendelkező
személy által is.

További információk: www.valasztas.hu

Kérjük a Tisztelt Választópolgárokat, hogy június 9-én éljenek választójogukkal!
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Ünnepélyes iskolaátadó

A május 21-én tartott ünnepélyes átadón a Mikepércsi
Hunyadi János Általános Iskola és Alapfokú Művészeti
Iskola diákjai és tanárai örömmel vehették - immár
hivatalosan is - birtokba a kibővített és felújított
intézményt, amely már szeptember óta további ti-
zenhat modern tanteremmel várja a tanulókat. A
fejlesztés nemcsak a helyi közösség számára jelent
nagy előrelépést, hanem az egész régió oktatási szín-
vonalát is emeli.
Ágh Péter, az Építési és Közlekedési Minisztérium
államtitkára az átadó ünnepségen hangsúlyozta, hogy a
Nemzeti Köznevelési Infrastrukturális Fejlesztési Prog-
ram keretében az a cél, hogy európai szintű tantermek,
tornatermek és tanuszodák jöjjenek létre. Ez a 740
millió forintos beruházás, amelyet Magyarország
Kormánya finanszírozott, újabb lépést jelent ezen cél
eléréséhez. Ágh Péter beszédében kiemelte: „Ha vala-
hol egy oktatási intézmény megújul, az azt jelenti, hogy
a településnek van jövője. Ha bővíteni kell, mutatja,
hogy a jövő már jelen van a gyerekek által.”
Pajna Zoltán, Hajdú-Bihar Vármegye
Önkormányzat-ának elnöke is méltatta a felújított
iskola jelentőségét, kiemelve a három tankerülettel
létrejött konzorciumi együttműködés fontosságát,
amelynek célja a tehetség-gondozás és a hátrányos
helyzetű diákok oktatásának fejlesztése. Ez az
együttműködés a humánerőforrás fejlesztésére
fókuszál, ami hosszú távon biztosíthatja a régióban élő
fiatalok számára a magas színvonalú oktatást.
Vitányi István országgyűlési képviselő visszaemlékezett
arra a 2015-ös találkozóra, amikor először merült fel az
iskola bővítésének szükségessége. Kiemelte, hogy
Mikepércsen szeptemberben két első osztály is in-
dulhat, ami azt mutatja, hogy a településen folyama-
tosan nő a gyereklétszám.

Ez a növekedés a helyi önkormányzat és a kormányzat
közös munkájának köszönhető. Az ünnepségen
felszólalt Hajnal Gabriella, a Klebelsberg Központ
vezetője is, aki elmondta, hogy a sikeres oktatás három
pillére az infrastruktúra, az eszköz-rendszer és a
szakmaiság. Hangsúlyozta, hogy a Berettyóújfalui
Tankerületi Központ 900 millió forint támogatást
nyújtott az elmúlt időszakban csak a szakmai munka
részére, és az új épülettel együtt minden feltétel adott
a huszonegyedik századi oktatáshoz.
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A megújult iskola a helyi közösség számára is büsz-
keség, amelyet Tímár Zoltán, Mikepércs polgármestere
is hangsúlyozott. Beszédében kiemelte és megkö-
szönte mind a pedagógusoknak, mind a gyerekeknek
és szülőknek a felújítás ideje alatt tanúsított türelmet,
rugalmasságot és együttműködést. Köszöntőjében
idézte Klebelsberg Kunót: „Szakszerűen képzett, ügy-
szerető emberekre van szükség; ez az élő leltár a lé-
nyeg, mert enélkül a törvény és rendelet csak
sajtpapír.” Tímár Zoltán szerint a település elmúlt két
évtizedes fejlődése, amely a születések számának
megduplázódásában is megmutatkozik, azt bizonyítja,
hogy Mikepércs megfelelően válaszol a kihívásokra és
előre tekint.
Az új tantermek mellett az iskola felújított homlok-
zattal, új nyílászárókkal, tanári szobával, foglalkoztató
szobával és csoportszobával is gazdagodott. Majosi
Pálma, a Berettyóújfalui Tankerületi Központ igazga-
tója hangsúlyozta, hogy a pedagógusok elhivatottsá-
gának köszönhetően a szakmai munka sem szenvedett
hátrányt a bővítés ideje alatt. A gyerekek bátorsága és
talpraesettsége is bizonyítja, hogy az oktatási intéz-
ményben magas színvonalú munka folyik.
Az ünnepélyes szalagátvágás szimbolizálta az új fejezet
kezdetét Mikepércs oktatási életében, ahol a szak-
képzett és ügyszerető pedagógusok a legmodernebb
körülmények között nevelhetik és oktathatják a jövő
nemzedékét.

Szakács János



Az ülésen a Képviselő-testület a költségvetés mellett
elfogadta  az Önkormányzat, valamint a Mikepércsi Telepü-
lésüzemeltetési és Településfejlesztési Nonprofit Kft. 2024.
évi költségvetését, valamint az Önkormányzat közbeszer-
zési tervét. Módosításra került a szociális rendelet, melynek
következtében megemelkedtek a szociális ellátások
meg-állapításának alapjául szolgáló egy főre jutó jövede-
lemhatárok. Döntött a Képviselő-testület a Csodavár
Óvoda és a Mikepércsi Bölcsőde heti és éves nyitvatartási
rendjéről, a nyári zárva-tartásról, az óvodába történő
jelentkezés módjáról és az óvodai általános felvételi idő-
pontjáról. Elfogadta a Wass Albert Közösségi Ház és
Könyvtár munkatervét és szolgáltatási tervét. Végül jóvá-
hagyta a polgármester 2024. évi szabadságának üteme-
zését, és meghatározta a Mikepércsi Polgármesteri Hivatal
2024. évi igazgatási szünetének időszakát.

Vida Gáborné aljegyző

Beszámoló a képviselő-testület 2024. március 1-jén tartott üléséről

Tavaszi nyüzsgés a fóliasátorban és a
szabadban
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A Közfoglalkoztatási program ebben az évben is működik,
melynek segítségével az elmúlt időszakban betakarítottuk az
újhagymát, és a földieper is a szezon végéhez közelít.
Kikerültek a szabadföldbe az általunk megnevelt palánták,
az uborka, a paprika, a paradicsom és a fűszerpaprika. Elve-
tettük a cukkinit, a főzőtököt és a céklát is.
Ebben az évben is folyamatosan zajlik a termesztés a
földeken és a fóliasátorban is.

Ráczné Kovács Erzsébet
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Év végén lesz 3 éve, hogy aktívan részt veszek a
főzőkonyha életében.
Vezetői, szakmai alapelveim miszerint a táplálkozás-
tudomány, az orvostudomány és a dietetika fejlődése, a
szükségletek növekedése lehetővé és szükségessé
teszi, hogy a közétkeztetésben részesülők tudatos,
tervszerű és modern kutatási eredményeknek meg-
felelő ellátásban részesüljenek. 
A főzőkonyha feladata tehát az élelmezést igény-
bevevők táplálkozás igényeinek mennyiségi és minő-
ségi kielégítése mellett, példát mutatni az egészséges,
korszerű, betegséget megelőző táplálkozásra, amely az
egészséges életmód szerves része. 
Több év tapasztalata során megtanultam, hogy egy
kollektíva akkor tud jól működni, ha mindenki képes-
ségei és tudása legjavát adja és e szerint teljesíti a
konyhai feladatokat. Én és kollégáim meggyőződése,
hogy eredményes munkát csak a munkatársakkal közö-
sen, együttműködve, egymást meghallgatva és az eltérő
véleményeket is tiszteletben tartva lehet megvalósítani.
Ennek érdekében törekszünk olyan munkahelyi légkör
megteremtésére, biztosítására, ahol demokratikusan,
mindenki szívesen dolgozik egy közös célért, a gyer-
mekétkeztetés minőségi szolgáltatásáért.  
Az Étkező-Konyha viszont nem csak a
gyermek-étkeztetésnek ad otthont. 
A konyha 100 főt befogadó éttermi részében, ahol
hétköznap iskoláskorú gyerekek étkeznek, hétvégente
rendezvények lebonyolítását is vállaljuk (születésnap,
esküvő). Az elmúlt éveket figyelembe véve rengeteg a
visszatérő vendégünk, akik szívesen választják családi
összejövetelekre újra az Étkező-Konyhát. 
Évek óta hagyomány a Mikepércsi Nyári Fesztivál
alkalmából a konyha menüsorában népszerű töltött
káposzta elkészítése, amely a rendezvény színhelyén
kiosztásra kerül.
Hagyományos régi paraszti ételünk Mikepércsen a
rongyos fickó, ami egy házilag gyúrt nyújtott tészta,
amit zsírral, borssal, fűszerpaprikával lekenünk, fel-
csavarunk, sütőben sütünk aranysárgára. Fogyasztás
előtt eltördeljük, majd sós vízben megfőzzük. Túróval,
tejföllel és szalonnával tálaljuk. 
Az idei Szent Györgyi kihajtási ünnepen, Hortobágyon,
ahol 17 hajdú-bihari település 29 féle tájjellegű fogását
kóstolhatták meg a résztvevők, a mikepércsi rongyos
fickónk nagy sikert aratott, az összes kóstoló adagot a
töltött káposztánkkal együtt elfogyasztották. 
Az elmúlt időszakban Catering szolgáltatásokat is
vállaltunk, amely üde színfoltja a konyha életének. Jó-
voltából kimozdulunk a szürke hétköznapokból, majd
dúskálunk a pozitív visszajelzésekben. 
Többnyire meleg étel, hideg étel, kávés – sütis pultok
kínálatát szolgáltatjuk az ország több pontjáról is
érkező vendégeink részére.

Célunk az elégedettség, jóleső percek, kellemes ízek,
hangulatos légkör megteremtése és természetesen,
hogy messzire vigyék a mikepércsi konyha jó hírnevét. 

3 éve az Étkező–Konyha élén

A Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal (NÉBIH) a
magyar élelmiszerlánc biztonságának felügyeletéért fe-
lelős országos hatáskörű állami szervezet, amely 2012.
március 15-én alakult meg és országos hatáskörben
felügyeli az élelmiszerlánc-biztonsági szabályok be-
tartását.
Magyarországon napjainkban csaknem 10.000 főző- és
tálalókonyhán naponta másfél-kétmillió ember étkezik.
A közétkeztetés tehát egy rendkívül jelentős, ugyan-
akkor összetett és többszereplős szolgáltatás. A Nébih
2015. októberben tesztüzemben megkezdte a közét-
keztetési főzőkonyhák, majd 2016. szeptembertől a
tálaló- és melegítőkonyhák élelmiszerbiztonsági és élel-
miszerminőségi szempontok szerinti minősítését, majd,
2017. június 16-án az élelmiszerláncról és hatósági
felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény (Éltv.)
módosításának hatályba lépésével a tesztüzem be-
fejeződött.
Sikernek könyvelhetjük el, hogy a NÉBIH 2024. február
19-én helyszíni szemlét tartott a főzőkonyhánkon,
amelynek eredménye 90%-os, azaz kiváló lett. 
Az elmúlt évek eredményeit, sikereit szeretném meg-
őrizni, továbbvinni az intézmény programjait, hagyo-
mányait nem egyszemélyes vállalkozásban, hanem
munkatársaim segítségével, támogatásával.

Batíz Ágnes
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A magyar költészet napját 1964 óta, idén már 60 éve
ünnepeltük április 11-én, József Attila költő szüle-
tésnapján, amely nap Márai Sándor író, költő, újságíró
születésnapja is. Mindketten a magyar irodalom
meghatározó alakjai. Hozzájuk kötődött az ünnepi
műsorunk a Wass Albert kultúrházban április 12-én.
Írásaikon keresztüli párbeszéd adta a műsor vezér-
fonalát, jelenkori költők megzenésített verseivel körbe
ölelve. Az előadás a Déryné Program keretében érke-
zett hozzánk, a Lantart Produkció által. Az előadásban
láthattuk színpadunkon Bordás Rolandot, a Nemzeti
Színház művészét, Mészáros Andrást a Centrál Színház
színészét, Bocskor Bíborka énekest a Magashegyi
Underground zenekarból.

Költészet napi megemlékezésünk

Petőfi Sándor János vitéze megjelenésének 175-ik évfordulója kapcsán
merült fel Jantyik Zsolt író, költő, zeneszerző-énekesben, hogy – tisz-
telegve a halhatatlan Petőfi Sándor előtt – megírja az Ezüstbojtárt, a mo-
dern János vitéz történetét, az „útkeresés könyvét”. A könyvbemutató
mellett egy érdekes és izgalmas előadással érkezett hozzánk az országos
körútjátnak újabb állomásaként.

Könyvbemutatóval érkezett hozzánk Jantyik Zsolt

A szűrőbusz április 17-én érkezett hozzánk a Wass Albert
Kultúrházhoz. A következő vizsgálatokra volt lehetőség:
kardiovaszkuláris, stroke, diabétesz, nikotinfüggőség fel-
mérések, méhnyak szűrés, melanóma szűrés, egészségi
állapotfelmérés, rizikóbecslés kérdőív. Az egész napos ki-
település során közel 70 fő élt a vizsgálati lehetőségekkel.

„Helybe visszük a szűrővizsgálatokat” program
keretében szűrőbusz érkezett településünkre

Hosszú kihagyás után, a COVID után először
került megrendezésre a Rákóczi-emlékfák tele-
püléseinek újabb találkozója április 13-án.
Településünk küldöttsége elvitt magával egy
kocsonyás tölgyfát, hiszen az 1000 éves
tölgyünk a mi Rákóczi-emlékfánk. A program
keretében megismerhettük Parád település
nevezetességeit, színes programmal és vendég-
fogadással vártak bennünket. A program köz-
ponti eleme, hogy minden település elülteti a
saját Rákóczi-emlékfáját, így egyszerre 15 te-
lepülés emlékezik meg Rákóczi Ferenc fejede-
lemről és arról, hogy a településen járt. Ősszel
folytatódik a találkozó Süttő településen.

Kovács Andrea

Parádon megrendezésre került a Rákóczi-emlékfák településeinek VII. országos
találkozója
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2024. március 23-án immár nyolcadik alkalommal ke-
rült megrendezésre a Mikepércsi Béres András Szóló-
táncverseny a Wass Albert Kultúrházban. A Debreceni
Népi Együttes megalapítójáról és a Déri Múzeum
egykori igazgatójáról, Dr. Béres Andrásról elnevezett
rendezvény megálmodója Török Gergely, a Derecskei
Alapfokú Művészeti Iskola mikepércsi telephelyének
néptáncpedagógusa. Az eredetileg még csak iskolai házi
versenynek induló vetélkedés később olyan népszerűvé
vált, hogy a pandémia előtti utolsó versenyre re-
kordszámú nevezés érkezett, közel 100 versenyző
lépett akkor színpadra. Idén ezt is sikerült túlszárnyalni:
61 produkcióban 110 táncos szerepelt. A házigazda
mikepércsiek mellett Debrecenből, Biharkeresztesről,
Derecskéről, Berettyóújfaluból, Bocskaikertből, Szent-
péterszegről, Görbeházáról, Hajdúböszörményből, Esz-
tárból, Nyíradonyból és Balmazújvárosból is érkeztek
gyerekek. Összesen 19 néptáncegyüttes vagy művé-
szeti iskola táncosa nevezett a versenyre. A nézőteret
zsúfolásig megtöltötték a versenyzőket kísérő peda-
gógusok, rokonok, szurkolók és az érdeklődők. A
rendezvény elején Tímár Zoltán, polgármester, Dr.
Horváth Péter, a verseny névadójának unokája, vala-
mint Török Gergely főszervező köszöntötte a nézőket.
Idén is élőzenei kíséretre ropták a gyerekek a táncot, a
talpalávalót a Bakator Zenekar húzta. A táncosoknak
egy általuk választott táncanyagból kellett 1,5–2 perces
szabad táncot, úgynevezett improvizációt bemutatniuk.
A magyar néptáncok széles palettája megjelent a
színpadon: Szigetköztől Szilágyságig, Somogytól Ka-
lotaszegen át Bukovináig. A produkciókat 4 tagú
szakmai zsűri értékelte, és arany, ezüst, bronz minő-
sítéseket valamint különdíjakat osztott ki. A zsűri tagjai
voltak: Bak János, néptáncpedagógus, a nyíradonyi
Kisliget Néptáncegyüttes művészeti vezetője, a Főnix
Néptáncegyüttes örökös tagja; Hudák Viktória,
néptáncpedagógus; Filep László, néptánc-pedagógus, a
mátészalkai Szatmár Táncegyüttes művészeti vezetője;
Törökné Csécs Lenke, Csokonai- és Pro Urbe díjas nép-
táncpedagógus, a debreceni Főnix Nép-táncegyüttes
művészeti vezetője.

Béres András Szólótáncverseny
A produkciók után, az eredményhirdetésig Kapusi Or-
solya és Jeremiás Balázs, néptánctanárok tartottak fer-
geteges táncházat gömöri, moldvai és rábaközi táncok-
ból. A gyerekek és a kísérőik is fáradtan bár, de élmé-
nyekkel telve és feltöltődve tértek haza.

A verseny fő támogatója: 
Mikepércs Községi Önkormányzat

További támogatók: Főnix Gyermek- és Ifjúsági
Néptáncegyüttes, Sugár Csemeg, D-Bisztró, CBA
Mikepércs, Bakator Zenekar

A mikepércsi gyerekek eredményei:
A Csillagfürt csoport táncosai: Makó Éva, Makó Balázs,
Tószegi Nóra és Kelemen Sára ARANY, Szabó Nikolett
pedig EZÜST minősítést szerzett, a Csillagocskák
csoportból pedig Kiss Nikolett és Lénárt László EZÜST
minősítést ért el, Török Réka és Makó János pedig az
ARANY minősítés mellett kategóriájuk különdíját is
megkapták.

Felkészítő tanáruk: Török Gergely és Törökné Vajda
Judit

Török Gergely



KULTURA/KÖZÖSSÉG MIKEPÉRCSI TÜKÖR  13. oldal

Április 27-én, Hortobágyon került megrendezésre a Szent György-napi Kihajtási Ünnep, amely idén új
programelemmel, a „Vármegye kóstolgató” gasztronómiai rendezvénnyel bővült. A megye 17 települése, köztük
Mikepércs, bemutatta helyi specialitásait, gazdagítva ezzel a hagyományőrző eseményt.

Mikepércs a híres rongyos fickóval és ízletes töltött káposztával képviseltette magát a rendezvényen. A sikeres
megjelenéshez nagyban hozzájárult az Étkező-konyha és az Önkormányzat dolgozóinak áldozatos munkája. A
rendezvény előkészületei során mindannyian fáradhatatlanul dolgoztak, hogy Mikepércs ételei méltóképpen
képviseljék a települést.

A „Vármegye kóstolgató” rendezvény az idei Kihajtási Ünnep egyik legizgalmasabb újdonsága volt. Az esemény
célja, hogy bemutassa a vármegye különböző településeinek gasztronómiai kincseit, egyúttal lehetőséget adva az
érdeklődőknek, hogy megkóstolják a helyi specialitásokat. Az összesen 29 tájjellegű étel között mindenki
megtalálhatta a kedvencét, így a rendezvény igazi ínyencélmény volt.

A rendezvény központi eseménye az volt, amikor a központi Arénába 300 racka vonult be, továbbá szürke marhák,
bivalyfogat és csikósok kápráztatták el a közönséget. Az érdeklődők közelebbről is megismerkedhettek a
Hortobágy Örökös Pásztoraival és állataikkal. A programok sorában helyet kapott a Tokaj-hegyaljai történelmi
borvidék bemutatkozása is, ahol finom borokkal várták a látogatókat.

Pajna Zoltán, Hajdú-Bihar Vármegye Önkormányzatának elnöke hangsúlyozta, hogy az esemény nagyszerű
lehetőség arra, hogy a települések bemutathassák gasztronómiai örökségüket. A rendezvény nemcsak a
hagyományok ápolásáról szólt, hanem a közösségek összekovácsolásáról is.

A nap végén, 16 órától Csík János és a Mezzo Zenekar koncertje zárta a rendezvényt. 

Szakács János

Gasztronómiai élmények a Hortobágyon:
Mikepércs ízei a „Vármegye Kóstolgató” rendezvényen
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A Bárányfelhő Egyesületünk idén újra csatlakozott a TeSzedd szemétszedési mozgalomhoz, melyhez az
Önkormányzat és több civil szervezet, az Ifjúságunkért Közhasznú Egyesület, a Mikepércsi Őszidő Egyesület, a
Mikepércsi Anyák a Környezetért Egyesület is csatlakozott, de sok mikepércsi magánszemély is velünk tartott.
Több, mint 160 zsákot töltöttünk meg szeméttel, de az Önkormányzat támogatásának köszönhetően
lehetőségünk nyílt a program keretében nem elszállítható hulladékok gyűjtésére is. Az Önkormányzat teherautót
és konténereket ajánlott fel, így két konténer szemetet gyűjtöttünk még a zsákok mellé, amit el is szállítottak. 
Köszönjük a szorgos csapatok munkáját! Külön öröm volt látni a gyermekek lelkesedését. 
Kérjük, mindenki vigyázzon a környezetünkre!

TeSzedd! Önkéntesen a tiszta Magyarországért 2024

Egyesületünk a felajánlott adó 1%-okból
minden kis bölcsis és ovis számára húsvéti
mondókás színezővel kedveskedett. A
kicsik a színezővel játszva fejleszthetik
kézségeiket, a szülőkkel közös mondó-
kázás pedig segíti a családi kötődéseket, a
szeretet kifejezését.

Húsvéti bárányok meglepetése

Újra elkezdjük a baba-mama foglalkozások
szervezését, melynek első lépése volt a
Ringató felélesztése, melyet kéthetente
tart Horváth Zsuzsi a Wass Albert Kö-
zösségi Házban. A foglalkozás már néhány
hónapos babával látogatható, a felső kor-
határ pedig az óvodáskor kezdete. Szere-
tettel várunk minden kisgyermekes csalá-
dot, akinek fontos a zenei nevelés, közös
éneklés-mondókázás.
Egyesületünk továbbra is azon dolgozik,
hogy a közösségi életet színesítse, gyer-
mekeink életét segítse, valamint széles
körben része legyen településünk éle-
tének.

Kovács Andrea
elnök

Ringató
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A tavaszi időszak is mozgalmasan telt az Őszidő tag-
jainak. Az Önkormányzat segítségével Pocsajban részesei
lehettünk a baráti klubok találkozójának, ahol nagy
sikerrel adtuk elő műsorunkat.
Részt vettünk az országos, TeSzedd!" mozgalom helyi
szemétgyűjtő akciójában.
Háromnapos kiránduláson voltunk Miskolctapolcán, ahol
nagyon jól éreztük magunkat. A Park Hotelben szálltunk
meg, fürödtünk a Barlangfürdőben. Sokat sétáltunk,
gyönyörködtünk a természet szépségeiben, élveztük a jó
levegőt. Nagyszalontán, több év után újra részt vettünk
az Anyák napi Kórustalálkozón. Szatmári népdal-
csokrunkat és a Nyírségi táncunkat adtuk elő, szintén
nagy sikerrel. Felkerestük Arany János szülőházát, a
szoborparkot, a város főterét a templomokkal. Az Ön-
kormányzat segített megoldani az utaztatásunkat, és még
ebédelhettünk is!
Nemrégiben egy csodálatos előadás részesei lehettünk.
Váradi Zoltán, a Természettár vezetője mutatta be a
környékünkön is megtalálható gyógynövényeket és azok
felhasználását. Kovácsné Diós Emese könyvtárvezetőnek
köszönjük a szervezést!
Mostanában lelkesen sodorjuk a csigát, reméljük rövi-
desen a környék klubjainak is megtarthatjuk a csiga-
csináló versenyt, hiszen már nagyon várja mindenki.
Meg szoktuk ünnepelni a születésnapokat, névnapokat,
ahol megvendégelés is van, vidámság, kötetlen szóra-
kozás. Fő, hogy jól érezzük magunkat.
Legközelebb Esztárba készülünk, Földesre az országos
tánctalálkozóra, majd Berettyóújfaluba megyünk.

Szeretettel hívunk és várunk közénk minden nyugdíjas
korút!

Veszelovszkiné Albert Erzsébet 
elnök, klubvezető
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Hagyományainkhoz hűen, gyermeknap előtt egy nappal, május 25-én
köszöntöttük a mikepércsi gyermekeket. Készültünk interaktív gyermek
programokkal, Pataki Szilvia és Dobos László zenés előadásával, a
Varázslatos ládika című meseelőadással, hősökkel és Disney dalokkal.
Izgalmas kerékpáros bemutatót láthattunk a Black Bike Show részéről, de
egy különleges kerékpárt is megismerhettünk a velocipédet, amit Katona
Attila hozott el számunkra gyűjteményéből. Programunkat egy gyermek-
koncert zárta, Varga Feri és Balássy Betti részvételével. Nagy bulit csaptak,
a színpad előtti tánctér tele volt vidám gyermekekkel. Természetesen sok-
sok kísérő programot hoztunk a kicsiknek és nagyobbaknak egyaránt:
menetlevél játékot, aszfaltrajzversenyt, arcfestést, csillámtetoválást,
kézműveskedést, ugrálóvárakból is bőven volt választék. Mászófal, népi
játékok, elektromos kisautók, reflex játékok, buborékfújó, áramfejlesztő
bringa, subscover, felsorolni is nehéz mi minden volt. A rendőrség
rendőrautóval, rendőrmotorral érkezett, de lovasrendőrök is meglátogattak
bennünket. Egy kismotoros, biciklis kreszpályát is készítettünk, ahol
játékosan tanulhattak a gyermekek, a pálya teljesítéséért pedig ajándékkal
kedveskedtünk. Biciklis szelfipontokkal is készültünk a rendezvényünkre.

A napunk fontos része volt a megépült kerékpárút és biciklispont átadása.
Dr. Vitányi István országgyűlési képviselő és Tímár Zoltán polgármester úr
köszöntői után, az intézményvezetőink részvételével vágták át a szalagot. 

Kovács Andrea

Gyermeknapi móka és kacagás



Ha visszatekintünk az elmúlt 5 évet érintő eseményekre elmondhatjuk, hogy nem csak tapasztalatokkal, tudással
gazdagodtunk, hanem személyiségünk is fejlődött, melyhez hozzájárult a sok-sok pozitív élmény mellett sajnos az
egész világot érintő nehezebb időszak is, a Covid járvány. Amikor szembesültünk a pandémiával akkor először,
mint mindenki, mi is megijedtünk és féltünk az ismeretlentől, az új helyzethez való alkalmazkodás eddig nem
ismert feladatok elé állított bennünket is. Törekedtünk nem csak intézményi szinten egymás támaszai lenni, hanem
a település feladataiban is szerepet vállalni. Összetartottunk, segítettük egymást. Az új élethelyzetet figyelembe
véve sokkal óvatosabban igyekeztük élni mindennapjainkat. A bölcsődébe járó gyermekek családjával online
módon tartottuk a kapcsolatot. Korlátozottabb lehetőségek között, de ugyanolyan lelkesedéssel, elhivatottsággal
vontuk be a családokat az intézmény életébe, a közös együtt töltött idő alatt új élményekkel gazdagodva. 
Intézményünk büszkesége, a „Mese a Tündérpalota keletkezéséről” című mesekönyv, melynek hírét vitték az
Óperenciás tengeren túlra is. A nagy érdeklődésre tekintettel 2. kiadás megjelentetésére is sor került.
Szakmai fejlődésünk érdekében több képzésen is részt vettünk, illetve lehetőségünk adódott pályázni a
Családbarát Szolgáltatóhely, Zöld minősítés címre, majd a Családbarát Munkahely pályázatra, mely pályázatokat
megnyertünk és nagyon büszkék vagyunk, hogy a Községben elsőként kaphattunk ilyen minősítést intézményi
szinten.
Intézményvezetőként vehettem részt az „Élhetőbb Gyermekkor a Mikepércsi Járásban” c. pályázatban. Ezáltal
több településen különleges eseményeken és képzéseken vehettek részt a családok. 

Az idő múlásával ismét megszervezhettük a Bölcsődés Gyermekekért Jótékonysági Bált, mely 2024-ben 5.
alkalommal került megrendezésre, immár a Bárányfelhő Egyesülettel közösen. 
Nagy esemény előtt állunk, hiszen 10 évvel ezelőtt nyitotta meg kapuit a Mikepércsi Bölcsőde, így ősszel fogjuk
ünnepelni a bölcsődénk 10. születésnapját. Minden eddig eltelt évben kiemelt jelentőségű volt számunkra az
évforduló megünneplése, azonban izgatottan készülünk a kerek évfordulóra, melynek szervezését már
megkezdtük.
Mindig támogatóként állt mögöttünk a Fenntartó, a Mikepércs Községi Önkormányzat, melyet nagyon szépen
köszönünk.

Dudás Gyöngyike
intézményvezető
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5 év a Napsugár Bölcsőde életében

Horváth Imre: Mit kívánjak nyárra?

Homokvárhoz kupacot,
horgászoknak kukacot, 
hegymászóknak: nagy hegyet, 
hűs fagyihoz: friss tejet, 
folyópartra: fát, nagyot,
vakációt – száz napot! 

Intézményünk nyári zárása 2024. július 22-től (hétfő) 
2024. augusztus 09-ig (péntek) tart!

Szeretettel várjuk a gyermekeket
2024. augusztus 12-én (hétfő)!
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Intézményünk nagy hangsúlyt fektet arra, hogy a
hagyományokat felidézzük. Ilyen volt a Húsvéti ünnep-
kör, mely alkalommal csokitojást kerestünk a játszó-
udvaron, a fiúk kölnivízzel, a lányok piros tojással ké-
szültek a locsolkodásra. Délután a gyerekek elmesélték
élményeiket a szülőknek.

Tavaszvárás a bölcsődében

Az idei évi kerti projektként magaságyásokat ké-
szítettünk, ahova nagy izgalommal ültettük el a gyer-
mekekkel a dughagymákat és a borsót. Figyelemmel
kísértük az első hajtások kibújását, majd szorgos mun-
kánk eredményképpen megkóstolhatták a családok is a
zöldségünket. 
A gyümölcsfáink is életre keltek, várjuk a zamatos gyü-
mölcsöket. 
A játszóudvaron az árnyékolást a fák biztosítják és az
egyiken nagy meglepetésünkre egy madárfészket fe-
deztünk fel. A gyerekekkel közösen meghallgattuk a
madárkák csiripelését és az általunk kihelyezett ma-
dáretetőbe eleséget tettünk. 

Zöld szemlélet a fenntartható kertért

„Nézz csak körül, kis Csibe!
 Itt vagyunk a bölcsibe’.
 Játszik minden kisgyerek,
 látod, néked intenek.”

Nagy Bandó András: Bölcsibe megyünk /részlet/

Együtt készültünk a leendő bölcsődés gyermekek és szüleik fogadására egy
napsütéses péntek délelőttön. Várakozásunkat felülmúlta a résztvevők száma.
Büszkeséggel tölt el bennünket, hogy ilyen sok család szeretne a „Mikepércsi
Tündérpalota” mindennapjainak részese lenni. A játszóudvarunkon a bölcsődés
gyermekekkel énekeltünk, mondókáztunk, tornáztunk, melybe bekapcsolódtak a
vendégeink is. 
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Április 21-e a Bölcsődék napja, ehhez kapcsolódóan
a Bárányfelhő Egyesülettel együtt megrendeztük az
V. Bölcsődés Gyermekekért Jótékonysági Bálunkat.
Ezen az estén köszöntük meg a bölcsődei dolgozók
áldozatos munkáját.
A vidám forgatagról Zenész Gabi gondoskodott. A
Békéscsabáról érkezett színészek (NR Production)
előadása megalapozta az est hangulatát. A bölcsőde
dolgozói és a szülők izgatottan készültek az esti
fellépésre, a próbák vidám hangulatban teltek. A
tánc végén a vastaps nem maradt el. A Valcer
Táncstúdió táncosai színesítették a műsort. A finom
falatokról a D-Bisztró gondoskodott, a sütemé-
nyeket a szülők szorgos keze készítette. A táncot
hajnalig roptuk.
Ezúton szeretnénk megköszönni a támogatást
Mikepércs Községi Önkormányzatnak és a Csalá-
doknak!

Báli forgatag

Szívből jövő ajándékot készítettünk az édesanyáknak, a nagymamáknak és keresztszülőknek. A gyermekek vázára
ragasztottak szívecske mintát, valamint dallal köszöntöttük az Anyák napi délutánunkon az ünnepelteket. Az
anyukák nagy szeretettel, mosolyogva, könnyes szemmel fogadták az ajándékot és a kedves vendéglátást.

„Édesanyám virágosat álmodtam…”



CSODAVÁR ÓVODAI HÍREK MIKEPÉRCSI TÜKÖR  20. oldal

„Óvoda. A hely, ahol az apró lábnyomok, óriás szívekkel párosulnak.”

„Ha a sokféleség közös alapot és célt talál, nagy dolgot szülhet.
Mindenki megőrzi másságát — de egy irányba húz.

Ez a fejlődés útja az élet minden színterén.”
(Müller Péter)

A vezetői munka olyan munkakör, melyhez tartozik egy
csapat. A vezető munkájának minőségét a csapat
működése határozza meg. A csapat pedig akkor tud jól
működni, ha a vezetője is jól végzi a dolgát. A vezető
akkor tud jó, minőségi munkát végezni, ha a mögötte
álló csapat együttműködik vele.
Ahogy az elmúlt öt esztendőre visszagondolunk, mi
minden történt velünk, bizony sok-sok szép emlék:
érkezések-búcsúzások folyamatos körforgása köze-
pette éljük a gyermekekkel szeretetteljes minden-
napjainkat itt, a Csodavár Óvodában. 
A 2019-es év COVID-dal terhelt időszaka sajnos
minden családot próbára tett. Óvodánk - megfelelve az
aktuális járványügyi intézkedéseknek - igyekezett a
lehetőségeinkhez mérten segíteni az otthonukba szo-
rult gyermekes családoknak a gyermekneveléssel, okta-
tással kapcsolatos feladataiban. Online felületen meg-
osztva, heti tematikus terveinkkel támogattuk az
otthoni fejlesztést. A digitális kapcsolat lehetővé tette,
hogy meséinkkel, játékainkkal, barkács ötleteinkkel
varázsoljuk minden gyermekünk otthonába a szeretett
óvodájuk megszokott pillanatait, a kedves Óvónénik
személyét.
2021-ben egy sikeres pályázat keretében újult meg
óvodánk drága, régi székhelye a Petőfi utcán. A
fejlesztés során teljes rekonstrukciót hajtottak végre a
kivitelezők: külső-belső szigetelést, új külsőt, és modern
tetőhéjazatot kapott az épület, mely így megújulva,
komfortosabbá téve várta a következő nevelési évre a
gyerekeket! Az intézmény élén bekövetkezett válto-
zások következtében a 2021/2022-es tanévtől meg-
bízott vezetőjeként irányíthatom a mikepércsi Csodavár
Óvodát, a nevelőtestület és a fenntartó egyöntetű
véleményének köszönhetően. A magas beiratkozási
létszámmutatók, illetve a megnövekedett és folyamatos
igények mind erősítették azt az intézményi és
fenntartói szándékot, hogy minden óvodaköteles,
illetve a három évüket fél éven belül betöltő gyermek
részére óvodai férőhelyet biztosítsunk, és így az
édesanyák rugalmas munkába állását is segítsük.
A Petőfi utcai feladatellátási hely bizonyult 2022-ben a
legalkalmasabb épületnek egy további csoportszoba
kialakítására. Egy meglévő, már nem használt
csoportszoba került teljes átalakításra: gipszkarton fallal
történő felosztása során egy öltöző és egy
csoportszoba kialakítása történt meg. A kivitelezés
során megújult a padlózat, a gyermekmosdó, a
csoportszoba világítása, illetve a falak új festést kaptak.
Az új csoportszoba teljesen új bútorzatot kapott, új
gyermekjátékok, berendezési tárgyak kerültek beszer-
zésre. 
A Napocska csoport és a Méhecske csoport közös
öltözője új padlózatot kapott, és megtörtént több
helység tisztasági festése is. 

Az épület összes helységében megújultak a világító
berendezések: a régi, gazdaságtalan világítótestek
helyett, LED világítás került beszerelésre. Kiépült a
teljes internet elérhetőség. Modernizálása került a
Petőfi utcai fűtésellátás is. A Petőfi utcai feladatellátási
hely játszóudvarán található fa telepített játékok az
elmúlt évek során elamortizálódtak. A balesetveszélyes
játékok helyébe több játékot telepítettünk, amelyek
ezáltal minden óvodás korosztály számára lehetővé
teszik a biztonságos és sokoldalú mozgást. Intéz-
ményünk büszkesége, hogy 2022 óta birtokosa lehe-
tünk a Családbarát munkahely és Családbarát Szolgál-
tató hely címnek, amely kötelez minket azon alap-
vetések folyamatos meglétére, amelyek családjaink,
munkatársaink érdekeit tartja szem előtt.
Az intézményi dokumentum-struktúra, a nyilvántar-
tások kezelése, a beszámolók és statisztikák digitális
platformon való kezelésének érdekében - a fenntartó
jóvoltából - minden óvodai csoport egy mobil mun-
kaállomással, és az OVPED program internetes elő-
fizetésével gazdagodott, megkönnyítve a pedagó-
gusokra nehezedő dokumentálás egyre nagyobb terhét.
Intézményi innovációink sokszínűsége is azt erősíti,
mennyire elkötelezettek vagyunk nevelőmunkánk fo-
lyamatos megújítására.
Sikeres pályázataink száma, kooperáció a partne-
reinkkel, mind a minőségi elvárásoknak való megfele-
lésünket támogatják. Évek óta szoros kapcsolatot
ápolunk a Debreceni Egyetemmel, gyakorlati helyet
biztosítva az óvodapedagógus hallgatóknak. Nagysikerű
Óvodabálunk, nyílt napjaink, ünnepeink, a településsel
közösen szervezett rendezvényeink közösségünk érté-
keit erősítik. Úgy gondolom, hogy a rengeteg pozitív
visszajelzés a szülőktől mindig ösztönzőleg hat és to-
vábbi együttműködési lehetőségek felkutatására
inspirál.

Örökös zöld óvodaként kiemelt feladatunknak tartjuk
az ökotudatos szemléletmódra, a fenntarthatóságra, a
tárgyi- és természeti kincseink védelmére, azok tisz-
teletére való nevelést. Hagyományainknak, a település
helyi értékeinek megismertetésében is fontos szerepet
kap intézményünk; keressük és ápoljuk kapcsolatainkat
közösségünk sokszínű szervezeteivel, intézményeivel.
Fontosnak tartjuk a nevelő munkánkban a közösség-
formáló attitűd generációkon átívelő érvényesítését.
Rendkívül büszkék vagyunk intézményi nevelésünk 130
éves múltjára Mikepércsen, amelyet méltó módon
ünnepelhettünk meg Mikepércs Község Önkormány-
zatának támogatásával. 

„Múlt nélkül nincs jövő!”
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Csodavár Óvoda és a színház

A Csodavár Óvoda középső- és nagycsoportos gyermekei idén két alkalommal is ellátogattak a Vojtina
Bábszínházba. Nevelési évünk első felében tekinthették meg az első előadást, mely a magyar mese- és mondavilág
egyik legmozgalmasabb klasszikusa Benedek Elek meséje nyomán, Vas Laci című előadása volt. Új köntösbe
öltöztetve, hagyományos bábtechnikák segítségével, élőzenével fűszerezve kelt életre a nagyszerű történet.
A bérletes előadás második darabjaként Az égig érő fa című kamarajátékot követhettük nyomon. A mese a folklór
hagyományok legősibb rétegéhez híven sorsfordító beavatási rítuselemekkel segíti a mese főszereplőinek próba-
tételeit. A gyerekek és a felnőttek egyaránt jól érezték magukat az előadásokon, melyek hozzásegítették őket a
bábszínházi élmények megtapasztalásához.
Idén intézményünk nagycsoportos gyerekei lehetőséget kaptak arra, hogy a Déryné Program keretein belül „A
Vitéz László alprogram” segítségével egy komplex mesefeldolgozáson vegyenek részt. A rendezvény kivi-
telezésének a Wass Albert Művelődési Ház biztosította a helyszínt. A program célja, hogy az óvodás korosztályt
bevezesse a bábszínház varázslatos élményvilágába és megalapozza a kultúrára, nemzeti öntudatra való nevelést
már kisgyermekkorban. 
A gyerekek számára egy komplex művészeti tevékenység került megrendezésre: Az élet vize című komplex
drámajáték, mesefeldolgozás. Ezen a napon játékos színházi- és drámapedagógiai foglalkozások, mozgásos játékok
és kézműves alkotó tevékenységek tárháza tárult a gyerekek elé. Óvodásaink nagyon élvezték a játékos
tevékenységeket: aktív szereplői lehettek a mesének, barkácsoltak, végül a nap egy fantasztikus táncházzal zárult.
A délelőtt folyamán elkészített eszközöket emlékül haza is vihették a gyerekek. 

Madarász-Varga Kata
óvodapedagógus

Hiszem és vallom, hogy a múlt tisztelete mellett a jövő
kihívásainak is igyekszünk megfelelni, hiszen olyan
innovatív és modern, a gyermekek sokoldalú fejlesz-
tésére alkalmas környezetet biztosítunk a fenntartó
Önkormányzat támogatásával, mely mind a tehetség-
gondozás, mind a felzárkóztatás területén végzett pe-
dagógiai munkánkat segíti.
2023 augusztusában megkezdődhetett a várva várt
óvodabővítés. Három új csoportszobával és kiszolgáló
helyiségekkel épült fel az az épületrész, amellyel immár
10 csoportos óvodává nőtt intézményünk, a megnövelt
férőhely tekintetében, illetve meglévő csoportjaink
létszáma is kedvezőbben alakul majd a következő ne-
velési évtől.
Az elmúlt évek szociálpolitika törekvései hatására egyre
több család választotta Mikepércset lakóhelyül. Óvo-
dánknak is egyre több család szavazott bizalmat. Ennek
köszönhetően már több, mint 240 gyermek mondhatja
a 2024/2025-ös nevelési évtől, hogy a Csodavár Óvoda
a második otthona.

Soóky-Szili Krisztina
óvodaigazgató
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Anyák napja, Évzáró, Ballagás

Minden évben tavaszi ünnep a kis- és középső
csoportos gyermekek Évzáróval egybekötött
Anyák napi műsora, melyre lelkesen készültek
ebben az évben is. A nagy napra alkalomhoz
illő, szép ruhában várták és fogadták vendé-
geiket, akik könnyes szemmel, ám mér-
hetetlen büszkeséggel, szeretettel a szívükben
nézték végig gyermekeik műsorát. 
A nagycsoportosok rendhagyó módon kö-
szöntötték édesanyjukat, nagymamájukat,
hiszen egy újfajta szemléletet vezettünk be
Óvodánkban. Fő célunk ezzel a törekvéssel az
édesanya és gyermeke kapcsolatának mélyíté-
se, az alkalom meghittebbé, bensőségesebbé
tétele. Az óvoda egyik helyiségében ünnepé-
lyes díszletben várta a gyermek édesanyját,
esetenként nagymamáját, majd kis verssel,
ajándékkal köszöntötte őket. Lehetőséget te-
remtettünk arra, hogy ez a pár perc csak róluk,
csak nekik szóljon. Nagycsoportosaink
Évzáróval egybekötött Ballagási műsora június
első két hetében kerül megrendezésre. A
Csodavár Óvoda ezúton is búcsúzik ballagó
nagycsoportosaiktól, akiknek ezúton is sikeres
tanévkezdést, jó tanulmányi eredményeket kí-
ván.

Velekei Bernadett
óvodapedagógus

A várva várt Gyereknap

S hogy miért jó nálunk óvodásnak lenni? Kérdésünkre adjon választ Gyereknap alkalmából, a gyermekek számára
tervezett egyhetes projektünk, mely a következő meglepetéseket tartogatja a számukra: barkácsolás, táncolás,
mulatozás, ugráló vár és jégkrém mellett, kirándulással és elektromos autókázással is kedveskedünk a gyere-
keknek. Ellátogatunk a Debreceni Állatkertbe, melynek belépő díját Jótékonysági Bálunk bevételéből a
Bárányfelhő Egyesület finanszírozza. Az Egyesület kültéri játékainkat is gazdagítja, hogy a napsütötte, szép időben
a gyerekek még nagyobb örömmel töltsék óvodánkban mindennapjaikat.

Velekei Bernadett
óvodapedagógus
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Tavaszi sokadalom a Csodavár Óvodában

Víz világnapja és a Húsvét

Óvodai életünket, mindennapjainkat meghatározzák a természet, az
ünnepek, a hagyományok és a jeles napok. Tavaszi időszakunkat is ezen
alkalmakhoz kapcsolódó események töltötték meg, tették színessé,
emlékezetessé a felnőttek és gyerekek számára egyaránt.
A Víz világnapjának megismertetése Örökös Zöld Óvoda révén igen fontos
része a nevelésnek. Sokszínű, változatos tevékenységeken keresztül mu-
tattuk be Földünk vízkészletének jelentőségét, a víz fontosságát, meg-
jelenését, felhasználásának változatosságát. Játékos kísérletek, kisfilmek
segítségével ismerkedtünk a vizek élővilágával, a víz éltető erőt adó
szerepével, természetes vizeink előfordulási formáival, miközben felhívtuk a
figyelmet vízkészletünk védelmének, óvásának fontosságára, lehetőségeire.
A vízhez kötöttük egyik igen kedvelt hagyományunk felelevenítését is, a
húsvéti locsolkodást. Erre az alkalomra minden évben nagy készülődés
figyelhető meg.
A költészet napja alkalmából a tanév során megismert versekből válogattunk,
majd azokat a magaságyásunkban, illetve a Főtéren helyeztük el, hogy
mindenki láthassa.

Gyönyörű Margit
óvodapedagógus

Föld hete

A csoportok a Föld heti projekt során
virág-ültetést szerveztek. Minden gyermek
cserepes virággal érkezett, melyet az óvoda
kiskertjében, kislapát, kisásó, gereblye és
locsolókanna segít-ségével ültethettek el a
gyerekek. Ezzel környe-zetünket varázsoltuk
szebbé, illatosabbá, miköz-ben a növények
neveivel, részeivel, gondozá-sával
ismerkedhettek a gyerekek. Szintén szülői
segítséggel valósult meg a barkácsolás, melyre
papírtörlő gurigát, kupakot kértünk. Ezek fel-
használásával az újrahasznosításra, a környezet-
tudatos szemlélet fontosságára hívtuk fel a fi-
gyelmet. 
A hét egyik nagy eseménye az erdőpedagógiai
előadás volt, melyen az erdőben élő állatok és
azok életmódjának bemutatására került sor.                  

Velekei Bernadett
óvodapedagógus
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Öt év. Az ember életében egy „pillanat”, egy iskola
életében, a Mikepércsi Hunyadi János általános iskola
életében mérföldkő. Több mint 10 éve álmodtak meg
Önkormányzatunk képviselői egy olyan iskolát köz-
ségünk tanulóinak, ahol mindenki együtt, szép kör-
nyezetben tanulhat. Az eredmény most született meg.
Milyen volt az elmúlt 5 év? Az idő mindent megszépít a
közmondás szerint, de talán nem is kell szépíteni. Amit
nagyon várunk, azt türelemmel tesszük, azért ál-
dozatokat hozunk. Iskolánk tantestülete és diákjai is
nagyon várták már, hogy egy épületben, tágas tan-
termekben, szép környezetben tanulhassanak, tanít-
hassanak. A több éves várakozás után, másfél-két
évvel ezelőtt érkezett a hír, hogy kezdődik iskolánk
bővítése. Mindent megtettünk, hogy gördülékenyen
menjen minden, minél hamarabb át tudjuk adni az
építési területet. A Berettyóújfalui Tankerületi Központ
és Mikepércs Önkormányzatának összefogása révén
úgy siklottunk át az építkezés időszakán, ahogy merni
se reméltük. Nem kellett utaztatni tanulóinkat, igaz
kicsit szűkösen voltunk az ideiglenes termeinkben.
Komoly logisztikát igényeltek az épületek közötti
áttanítások, de pedagógusaink könnyedén megol-
dották. A gyerekek pedig még ennél is könnyebben,
rugalmasabban vészelték át a nehéz helyzeteket is.
Igyekeztünk olyan sok programot szervezni a
gyerekeknek, hogy csak a jóra emlékezzenek. Mi is azt
tesszük. Visszagondolva az elmúlt 5 évre, nem az
építkezés időszaka volt a legnehezebb. Ennél sokkal
emberpróbálóbb volt a COVID időszaka. 

Öt év iskolánk életében

A 2023-24-es tanév őszén hirdetették meg a
vármegyei szintű Értékes Hajdú-Bihar-Vármegyénk
elnevezésű vetélkedőt. A versenyre 94 általános iskolai
csapat nevezett, köztük mi is a Mikecsikágói
Értékörzőkkel. A verseny több fordulóból állt. Az
elődöntőből 25 csapat jutott tovább a középdöntőbe.
Az elő- és középdöntő feladatainak megoldásához a
Települési és Vármegyei Értéktárban szereplő érté-
keket, a Magyar Értéktárban lévő kiemelkedő nemzeti
értékeket, a Hungarikumok Gyűjteményében lévő hun-
garikumokat kellett számba vennünk. A feladatlapok
megoldása mellett az elődöntő feladatai között a
debreceni páros kolbászról kellett egy mesét írni, a
középdöntőben egy helyi értéket kellett kiválasz-
tanunk, melyet javasolnánk a Települési Értéktárba.
Választásunk a BeJa sajtra esett.
A feladatok megoldása sok időt vett igénybe, de
meg-érte, mert mindamellett, hogy rengeteg kinccsel
lettünk gazdagabbak a döntőbe is bejutottunk. A
döntőt 2024. április 22-én rendezték meg
Debrecenben a Vár-megyeháza Árpád termében.
Előzetes feladatként kaptuk, hogy egy kevésbé ismert
Hungarikumot mu-tassunk be. Kabay János
munkásságát választottuk. Kabay János a
magyarországi morfingyártás atyja volt.

Értékes Hajdú-Bihar-Vármegyénk Kincsei
A világ összes gyógyszergyárában a mai napig az ipari
„morfingyártás magyar atyjának” módszerével állítják
elő száraz mákszalmából az orvoslásban elenged-
hetetlen alapanyagot képező morfint, mely a fájdalom-
csillapításban elengedhetetlen.
A szoros versenyben a legjobb nyolc csapat közül 3.
helyen végeztünk. Csapattagok: Dobrán Attila, Makó
Balázs, Makó Éva és Rácz Bendegúz.
Mindenkinek gratulálunk!

Kelemenné Hortobágyi Ilona
felkészítő pedagógus

2019-től mintha nem is a mi világunkban éltünk volna.
Maszkhasználat, kézfertőtlenítés, távolságtartás, olyan
új fogalmak, melyek fenekestül felforgatták mindenki
életét. Féltettük gyerekeinket, szeretteinket, családtag-
jainkat, ismerőseinket. Az oktatás átalakult. Új fogal-
makat ismertünk meg: digitális oktatás, online plat-
formok… De szerencsére, ez már a múlt. 2024 van.
Mára már elhalványúltak a problémák, az iskolai élet
újra felpezsdült. Sulibulik, ünnepi műsorok, Erzsébet
táborok, osztálykirándulások és sorolhatnám még a
jobbnál jobb programokat. Újra visszatért az élet az
iskolába. A gyerekek és a pedagógusok is szívesen
jönnek reggelente a tágas, szép intézménybe, ahol
nemcsak tanulni jó, hanem lenni is. És vajon milyen lesz
a következő 5 év? Vannak terveink…. Sőt, sok
megvalósítandó tervünk van………. De erről majd
később számolunk be!

Feketéné Györfi Erika
igazgató 
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Idén is kapcsolódott iskolánk alsó tagozata az április 22-26. között megrendezésre kerülő fenntarthatósági
témahéthez, melynek célja a fenntarthatóság üzenetének elterjesztése iskolai keretek között. A témahét kiemelt
témái a levegő és élővilága, a szabadidő, a körforgásos gazdaság, a hulladék és a tudatos fogyasztás voltak. A
kicsikkel a levegő és élővilága, a hulladék, a tudatos fogyasztás és a szabadidő témaköreiből dolgoztunk fel
részeket. Játékos tevékenységekkel, csoportmunkával segítettük a gyerekek ismereteinek bővítését és a
környezettudatos gondolkodás elsajátítását. Az oktatócsomagok segítettek bennünket abban, hogy a tanulók
szórakoztató, érdekes módon ismerkedjenek meg a környezetvédelem és a fenntarthatóság kérdéseivel, miközben
megtanulnak felelősségteljes és tudatos döntéseket hozni. A hét folyamán számos kreatív plakát, fogalmazás,
kézműves alkotás készült, melyek a gyerekek szemén keresztül hívják fel a figyelmet arra, hogy milyen nagy
szükség van védeni, óvni a Földünket! Az osztályok változatos feladatokon keresztül élményszerűen foglalkoztak
egy héten keresztül egy-egy témával. Az elsősök kilátogattak a község határában lévő Ezeréves tölgyhöz is, ahol
különböző feladatokat kellett megoldaniuk a környezettudatosság jegyében. A hét végére elkészült szebbnél-
szebb alkotásokból kiállítást rendeztünk az aulában. Bízunk benne, hogy ha ilyen kicsi korban megalapozzuk a
környezettudatos gondolkodást, akkor a fenntarthatóság ennek a generációnak is magától értetődő feladata lesz.

Pálfi Judit 

Fenntarthatósági témahét

Intézményünkben kiemelt szerepet kap az angol nyelv oktatása. Nagyon fontos
számunkra, hogy diákjaink használható nyelvtudásra tegyenek szert és mindezt
úgy, hogy motiváltak maradjanak a nyelvtanulás folyamatában.
Így nagy örömmel vettük, mikor a tankerület meghívott bennünket, angol
nyelvtanárokat, hogy egy továbbképzés (workshop) keretén belül megismer-
kedjünk annak a nyelvtanulást segítő digitális applikációnak a használatával,
mely segítségével a gyerekek igazi élményszerű tanulásban részesülhetnek. A
neve: KRÉTA Idegennyelvi Felkészítő Modul (KRÉTA IFM). Ehhez az appli-
kációhoz minden diák térítésmentesen hozzáfér és játékos, érdekes feladatok
segítségével biztosítja számukra a nyelvi kompetenciák fejlesztését. Több ezer
leckét bocsát a rendelkezésünkre az alapfoktól felsőfokig a mai gyerekek
érdeklődési köréhez igazított témakörökkel. 
Nagy lelkesedéssel kapcsolódtunk be az applikáció használatába és felső
tagozatos diákjaink megkedvelték és előszeretettel használják a tanórákon, de
önállóan is tevékenykednek benne a saját mobiltelefonjukról. 
Ennek köszönhetően a tankerületünkben a mi iskolánk nyerte el a „Taníts a
KRÉTA IFM-mel!” elnevezésű versenyben az előkelő első helyezést, melynek
értelmében a mikepércsi gyerekek használták a legtöbbet és a legsikeresebben
ezt a applikációt.

Kovács Judit

Ismét a legsikeresebbek
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Az idei évben is hatékonyabbá teszi az Önkormányzat a
szúnyogok elleni védekezést. 
Tablettákat biztosít a mikepércsieknek, amelyek meg-
akadályozzák a szúnyoglárvák kifejlődését. A szer
kisebb állóvizekben, csapadékgyűjtő edényekben fejti
ki hatását, élővízben nem alkalmazható.
A szer a vízben oldódva megakadályozza a szúnyog-
lárvák átalakulását. Egy tablettában 3-4 hétig ele-gendő
hatóanyag van. 
A tablettát minden mikepércsi állandó lakcímmel ren-
delkező lakos igényelheti, háztartásonként egy fő. 
A szúnyogok elleni tablettákat ügyfélfogadási időben a
Polgármesteri Hivatalban lehet átvenni. Ehhez a sze-
mélyi igazolvány és a lakcímkártya felmutatására van
szükség.

Kovács Andrea

Szúnyogok elleni védekezés
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